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 Mjölby kommun, Kommunala pensionärsrådets protokoll 
 

Plats och tid  Kommunstyrelsesalen, 20 november 2024 klockan 10.00-12.00 
Beslutande Politiska representanter 

Therese Gustafsson (KD) OSF, ordförande 
Ulla Karlsson (M) OSF 
Anders Steen (C) SBN 
Pensionärsorganisationernas representanter 
Anders Johannesson , SPF Birger Jarl 
Håkan Wass, SPF Dacke 
Kent Kärrlander, PRO Folkunga, vice ordförande 
Anne-Marie Kullander, PRO Mantorp 
Sigbritt Bothin PRO Mjölby 
Erik Svensson, PRO Skänninge 

Ersättare  Politiska representanter 
Carina Kärrlander (S) OSF 
Margareta Toorell (M) OSF 
Pensionärsorganisationernas representanter 
Anita Karlsson, SPF Birger Jarl 
Eva Fremner, SPF Dacke 
Irene Andersson, PRO Folkunga 
Berith Greck Ånell, PRO Mantorp 
Monica Johansson, PRO Mjölby  
Barbro Johansson, PRO Skänninge  

Övriga deltagande Karin Olsson, förvaltningssekreterare 
Petra Stämneryd, Verksamhetschef hemtjänst/HSE  
Maria Svensson, administrativ chef 
Henrik Wadsby, lokalsamordnare 
Cecilia Burenby, kommunstyrelsens ordförande 
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§ 1  

 
Mötets öppnande 
 
Ordföranden öppnar mötet och hälsar alla närvarande välkomna till möte med det 
kommunala pensionärsrådet. 
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§ 2 

 

Godkännande av dagordningen 
 

Sammanfattning 
Förslag till dagordning har sänts till ledamöter och ersättare. 
Ärendet Bevakningslista under Övriga ärenden bordläggs till nästa möte.  

 

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet godkänner dagordningen 
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§ 3 

 

Val av justerare  
 

Sammanfattning 
Sigbritt Bothin PRO Mjölby föreslås i enlighet med turordning.  

Justeringstid bestäms av ordföranden och justerare till den 29 november kl. 11.30.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet utser Sigbritt Bothin PRO Mjölby till justerare.  
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§ 4 

 

Information från omsorgs- och socialförvaltningen  
Föredragande: Verksamhetschef hemtjänst/HSE Petra Stämneryd 

 

Bakgrund 
Omsorgs- och socialförvaltningen har i juni 2024 fått ett uppdrag från kommunstyrelsen att utreda 
ensamhet hos äldre. Uppdraget innebär att kartlägga vilka insatser som görs för att motverka 
ensamhet hos äldre och definiera vad ensamhet är. Utredningen leds av Petra Stämneryd, 
verksamhetschef för Hälso- och sjukvårdsenheten och Hemtjänst samt Inga Micko, 
verksamhetsutvecklare. 

Utredningen ska färdigställas för att kunna utgöra underlag för budgetbeslut våren 2025. 
Avstämning och löpande information ska delges Beredningen för goda livsvillkor. Finansiering för 
aktiviteter för minskad ensamhet kan äskas hos Kommunstyrelsens ofördelade medel.  

Sammanfattning 
Petra Stämneryd informerar om det pågående arbetet, redogör för centrala begrepp och de 
aktiviteter som kartläggningen hittills visat. Kommunala pensionärsrådet önskar få vara delaktiga i 
kartläggningen av vilka aktiviteter som pågår i kommunen och delar erfarenheter vid 
sammanträdet. Petra Stämneryd uppmuntrar även rådets medlemmar att dela med sig om 
information om vilka aktiviteter som pågår inom pensionärsorganisationerna till utredarna via e-
post, senast den 17 januari 2025.  

Petra Stämneryd besvarar även frågor som inkommit vid tidigare sammanträden med kommunala 
pensionärsrådet:  

o Petra Stämneryd informerar om att kommunen inte begär utdrag ur brottsregistret inför 
anställning inom hemtjänsten. Kommunen inväntar resultatet av den utredning som 
regeringen tillsatt, för att få vägledning kring lämpligt arbetssätt.  

o Petra Stämneryd informerar om att avgiften för hemkörning av mat tidigare har ingått i 
hemtjänstavgiften. Efter beslut av kommunfullmäktige inkluderas inte längre denna tjänst. 
Inom ramen för insatsen Inköp ingår istället att hemtjänsten bistår den enskilde i att göra 
digitala inköp från den butik som den enskilde själv väljer.  

o Petra Stämneryd informerar om att det tidigare har förekommit att näringsidkare i form av 
frisörer och fotvårdsspecialist har nyttjat kommunens lokaler på trygghetsboende utan att 
betala hyra. När detta framkom, togs beslut om att det inte ska förekomma. Syftet med 
beslutet är att skapa likvärdiga trygghetsboenden och lika förutsättningar för alla 
näringsidkare. På stödboende för äldre finns avtal med enskilda näringsidkare för att 
bedriva sådan verksamhet.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet har tagit dela av informationen.  
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§ 5 

Information från Omsorgs- och socialförvaltningen  
Föredragande: administrativ chef Maria Svensson 

Sammanfattning 
Administrativ chef Maria Svensson redogör för ledningssystemet för kvalitetsarbetet. Det finns ett 
tydligt regelverk som styr vad kommunen behöver göra – kommunen ska planera, leda, 
kontrollera, följa upp utvärdera och genomföra förbättringar inom den vård- och 
omsorgsverksamhet som bedrivs. Omsorgs- och socialförvaltningen följer upp både sina egna 
verksamheter och verksamheter som bedrivs på entreprenad. Resultaten delges omsorgs- och 
socialnämnden via återkommande kvalitetsredovisningar. Kvalitetsredovisningen fokuserar på 
avvikelser i form av missförhållanden respektive vårdskador, utredningar enligt lex Sarah och lex 
Maria, eventuella anmälningar till IVO, inkomna synpunkter och klagomål samt 
personuppgiftsincidenter. Syftet med kvalitetsarbetet är att lära av sina misstag och att sprida 
kunskapen inom organisationen för att skapa en förbättrad verksamhet.  

Kommunala pensionärsrådet undrar vem som är ansvarig för att en externa leverantör publicerar 
identifierbara bilder av dementa brukare på sociala medier. Maria Svensson förklarar att omsorgs- 
och socialförvaltningen kan uppmana leverantören att avpublicera sådan bilder när man får 
kännedom om en sådan händelse. Ansvaret för behandlingen av personuppgifter är dock 
leverantörens, och därmed är det även de som ska göra en personuppgiftutredning om 
personuppgifter sprids på ett olämpligt sätt.  

Maria Svensson informerar avtalsuppföljningen av den externa leverantör som driver 
Vifolkagården och hemtjänsten i Mantorp. En dialog avseende brister och risker i verksamheten 
har pågått löpande sedan övertagandet av driften i april 2024. Vid avtalsuppföljningen efter ett 
halvår, där omsorgs- och socialförvaltningen även följer upp kvalitetsarbete och bemanning, fann 
omsorgs- och socialförvaltningen brister. Omsorgs- och socialnämnden beslutade därför att 
leverantören skulle inkomma med åtgärdsplaner för att hantera bristerna och uppfylla kraven i 
avtalet. Omsorgs- och socialförvaltningen analyserar nu det material som inkommit, för 
återrapport till nämnden.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen 
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§ 6 

 

Information från omsorgs- och socialförvaltningen 
Föredragande: lokalsamordnare Henrik Wadsby 

Sammanfattning 
Lokalsamordnare Henrik Wadsby informera om att alla förvaltningar årligen ska ta fram en 
lokalbehovsplan som beskriver vilka behov förvaltningen har av lokaler i framtiden. 
Lokalbehovsplanen beskriver även nyttjandegrad och status kring de lokaler som nyttjas idag.  

Omsorgs- och socialnämnden kommer att ta beslut om sin lokalbehovsplan den 3 december 2024. I 
den ingår behovsbeskrivningar som bland annat visar på behov av nya boenden med särskild 
service enligt 9§9 LSS. Henrik Wadsby redogör för att det pågår en förstudie avseende 
ombyggnation av vårdboendet på Sankta Ingrids väg till bostad med särskild service enligt 9§9 
LSS. Det finns även behov av att på sikt avveckla andra boenden som inte uppfyller de krav 
avseende tillgänglighet som krävs enligt lagstiftningen.  

Behovsbeskrivning har även skrivits om behov av särskilt vårdboende för äldre, eftersom det 
bedöms finnas ett behov av ytterligare ett särskilt vårdboende under 2030-talet.  

Grunden för de framtida behoven av lokaler utgår från prognoser över den demografiska 
utvecklingen. I behovsbeskrivningen beskrivs även de behov av anpassning och de krav som finns 
på utformning av verksamheten, till exempel att de ska vara utformade på ett vis som inte är 
institutionellt.  

Rådet redogör för att kommunen redan 2014 inledde arbetet med ett nytt vårdboende för äldre, 
som ännu inte är påbörjat. Inflyttning väntas årsskiftet 2027-2028. Kommunala pensionärsrådet 
riktar kritik mot att processen har tagit lång tid.   

Kommunala pensionärsrådet föreslår att boendeformen Trygghetsboende borde byta namn, så att 
det inte uppfattas negativt. Henrik Wadsby förklarar att Bostadsbolaget driver kommunens 
trygghetsboenden, omsorgs- och socialförvaltningen ansvarar endast för de trygghetsvärdar som 
finns på trygghetsboendena. Henrik Wadsby förklarar att det pågår en dialog med Bostadsbolaget 
kring att de som flyttar in på trygghetsboende idag generellt sett har en sämre hälsa än tidigare, 
och därmed ofta har insatser via hemtjänst. Det är därför lätt att missförstå och tro att det ingår 
insatser när en person flyttar in på trygghetsboende, men insatserna måste biståndsbedömdas.  

 

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen 
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§ 7 

 

Information från kommunledningen 
Föredragande: Cecilia Burenby, kommunalråd  

Sammanfattning 
Cecilia Burenby redogör för att kommunen har ett bättre utgångsläge jämfört med tidigare 
år, men ser också utmaningar i en mindre inflyttningar och ett stort arbete avseende 
investeringar under våren 2025.   

I våras satsade kommunen i budgeten på att öka bemanningen vid upphandlingen av 
verksamheten på Vifolkagården och hemtjänsten i Mantorp, satsning på skolanalys, 
landsbygdsskolor, trygg skolmiljö, upplevelsecentrum mat samt IT-säkerhet.  

Det ekonomiska läget nu jämfört med september 2024 är att resultatet bedöms öka från 47 
till 63 miljoner kronor.  

Höstens satsningar omfattar underhåll av Kvarnparken för att kunna ha den tillgänglig för 
uthyrning till föreningar. 10 miljoner kronor ytterligare läggs till KS ofördelade medel, som 
till exempel kan användas till trygghetsskapande insatser och skola samt införande av team 
hemmaplan.  

Kommunstyrelsen kommer att tillsätta utredningsuppdrag avseende utformning av 
lovverksamhet på sommarlovet, att utföras i samverkan mellan utbildningsförvaltningen, 
omsorgs- och socialförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen. Kommunstyrelsen 
vill även utreda hur Skänningemarken kan få en stabil grund för att utvecklas så att den kan 
få leva kvar.  

Cecilia Burenby förklarar även hur investeringsbehov bereds inom kommunen inför beslut.  

Cecilia Burenby informerar vidare om att ombyggnationen av Kungsvägen inte kommer att 
påbörjas förrän under januari 2025, för att inte utgöra hinder för julhandeln. Räddnings- och 
servicefordon kommer att kunna åka på Kungsvägen även under tiden som 
ombyggnationen pågår.  När Kungsvägen sedan är färdig, kommer biltrafik att kunna åka 
från båda hållen.  

Beslut 
1. Det kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen 
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§ 8 

Sammanträdestider 2025 – det kommunala pensionärsrådet 
Bakgrund 
Sammanträdesdatum för det kommunala pensionärsrådet (KPR) bestäms kalenderårsvis i 
samråd med KPR. 

Sammanfattning 
Förslaget till sammanträdesdatum och sammanträdestider har behandlats av och tagits fram 
i samråd med KPR. Sammanlagt föreslås KPR sammanträda fyra gånger under 2024, två 
gånger på våren och två gånger på hösten. KPR:s sammanträde föreslås, mötesdag på 
förmiddag mellan klockan 10.00–12.00 och gruppmöten för pensionärsorganisationerna 
hålls en halvtimme innan mötet, mellan klockan 9.30–10.00 i samma lokal. 

Inför 2025 föreslås att KPR:s mötesplats är belägen i stadshusets lokaler. Möjlighet att flytta 
sammanträdesdatum och/eller tider för sammanträde ska finnas men bör undvikas. Valda 
datum har valts med hänsyn till sammanträdestider för kommunfullmäktige, nämnder och 
beredningar. Ärendeberedning sker 2-4 veckor innan sammanträdet. Kallelse skickas en 
vecka innan sammanträde.  

Datum Plats Ärendeberedning 

26 februari Hörsalen 29 januari  

7 maj Kommunstyrelsesalen 9 april  

27 augusti Kommunstyrelsesalen 13 augusti  

19 november Kommunstyrelsesalen 22 oktober  

 

Beslutsunderlag 
Förslag till sammanträdesdatum och sammanträdestider för det kommunala 
pensionärsrådet, KPR 2024, 2024-11-12 

Beslut 
1. Kommunala pensionärsrådet tillstyrker föreslagna sammanträdestider. 

___ 

Beslutet skickas till 

Omsorgs- och socialnämnden 
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§ 9 

 

Utökning av ärendeberedning för KPR?  
Bakgrund 
Förfrågan avseende möjlighet att utöka det kommunala pensionärsrådets ärendeberedning 
har inkommit med anledning av att rådets representanter till ärendeberedningen vid några 
tillfällen haft förhinder att delta.  

Sammanfattning 

Förvaltningssekreterare Karin Olsson informerar om att det kommunala pensionärsrådets 
utformning av ärendeberedning fastställs i Riktlinje för kommunala råd i Mjölby kommun, 
beslutad av Kommunstyrelsen 2023-01-25/§10. När riktlinjen arbetades fram var en av 
utgångspunkterna att de kommunala råden skulle vara mer lika varandra avseende 
arbetssätt. Karin Olsson informerar om att det kommunala pensionärsrådet inom ramen för 
riktlinjen kan välja andra personer att representera rådet i dess ärendeberedning.  

En förändring av riktlinjen för kommunala råd måste behandlas av kommunstyrelsen. 
Cecilia Burenby har tagit del av det kommunala pensionärsrådets önskemål.  
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§ 10 

Övriga frågor 
• Rapport från RPR, Kent Kärrlander  

Det regionala pensionärsrådet har fått information om regelverk för 
hjälpmedel, där en förändring sker från 1 juni 2025.  
 

Patientnämnden informerade om sin verksamhet, och uppmanar till att 
fler som upplever brister i sin vård lämnar in en anmälan. Patientnämnden 
tar emot ärenden som avser hälso- och sjukvård samt tandvård.  

• Rapport från SBN, Anders Steen  
Det är fortfarande oklart vad som kommer att ske med Vasaskolan. 

Tidsplanen för särskilt boende för äldre är i Eldslösa är att inflyttning ska 
ske vid årsskiftet 2027-2028. Investeringsläget är dock ansträngt. 

Kvarnparken är nu öppet för att hyra för föreningar. Det är dock oklart om 
det finns kök att tillgå.  

Det finns inga planer på anpassning av hembygdsparken i nuläget. Det har 
inkommit ett Mjölbyförslag för anpassning av parken, som ska beredas. SPF 
Mjölby menar att de har utrett ärendet och har insikter som de bedömer är 
värdefulla för nämnden inför beslut. SPF uppmanas att skicka in ett 
Mjölbyförslag och bifoga de handlingar som föreningen tagit fram, som ett 
underlag för kommunens egen utredning.   

Byggnationen på Lärdomsljuset har inletts.  

• Frågor från gruppmötet (5 min) 
 
Kommunala pensionärsrådet önskar utbildning för sina ledamöter, i syfte 
att klargöra rollerna för ledamöterna och rådets uppdrag. Det kommunala 
pensionärsrådet vill även veta hur rådet ska kunna arbeta närmare 
nämnderna och användas som en resurs i deras arbete. 
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§ 11 

 
Mötets avslutande 
 

Sammanträdet förklaras avslutat. 

__ 
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